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FffiffPK&ffiP&ffiffitrffi Jezeli nie zagospodarujemy koronarografu, dostanq go Ukraificy

Szpltale, wefusle
bezrcennq aparaturq!
Ewa Kurzyiska
e,kurzynska@ gcnowiny.pl

Starszy lechnik Konrad Zbrocki obsluguje koronarograf dzialajqcy w pracowni hemody-
namiki w rzeszowskim Szpitalu Wojewtidzkim nr 2, Gdyby pracowalo jeszcze jedno takie
urzqdzenie, ponad 40O-osobowa kolejka moglaby byd kr6tsza,

Jest wart 3 mln zl i moie uratowad zycie
wielu ludzi. Chodzi o koronarograf, kt6ry
darczyfica chcial pnekaza( szpitalowi w
naszlm regionie, ale spotkal sig z odmow4.

ffioronarografo stanowiq podstawowe uy-
ffi%posa2enie pracowni hemodynamiki.
gdzie ratuje sig zycie chorym po zawalach
lub nim zagro2onych. W regionie dzialaj4
dwa takie aparaty - w Rzeszowie i Przemy-
6lu. Pacjent6w jest qrlu, 2e w kolejce na za-
bieg trzeba czekad nawet rok.

- Czekalem 7 miesigcy - m6wi Adam Szpu-
nar zl-afrufia, pacjent Oddzialu Kardiologii
w Szpitalu Wqew6dzkim nr 2w Rzeszowie. -
Czekalbyn jeszue dhiej, bo termin mialem
na styczeri. Jednak stan mojego zdrowia sig
pogorszyl i srybciej trafilem na st6l.

Spn$ urrystarczy tylko przywieic
Dla pacjent6w takich jak pan Adam szan-

s4 na kr6tsze oczekiwanie jest uruchomienie
dodatkowego aparatu. Urzqdzenie chce
przekaza1 nam jeden z francuskich szpitali.

- Aparatura jest warta ok. 3 mln zl. Choi
uirrana, jest w dobrym stanie. Mo2e z po-
wodzeniem sluzy6 pacjentom - m6wi Marcin
Dybowski, byly asystent zmarlego eurodepu-
towancgo Filipa Adwenta, kt6ry kontynuuje
akcjg sprowadzania sprzgtu dla Podkarpacia.

Na razie 2aden szpital z rggionu, do kt6re-
go zwr6cili sig darczyiicy, nie zdecydowal sig
przyj46 koronarografu. - ZaoferowaliSmy to
m.in. lecznicomw Brzozowie, Sanoku i Jaro-
slawiu. Odm6wi1i, tlumacz4c sig brakiem ka-
dry, odpowiednich pomieszczeii czy pienig-

dzy - Ilttmac'4t Krzysztof Wtko, jeden z or-
ganizalrrrow akcj i .

Jak nie do nas, to na Ukainq
Czas nagli. Je2eli koronarograf nie zosta-

nie zabrany do korica wrze6nia, Francuzi
przekaiE go do innego kaju.

- Zastanawiamy sig, czy nie wyslai sprzgtu
na Ukraing. Jak nie znajdzie sig szpital na
Podkarpaciu. hqdzicmy do tego zmuszcni -
m6wi Marcin Dybowski.

Nowiny postanowily sprawdzi t , czy znajd4
sig chgtni na koronarograf. W PrzemySlu

przyznaj4,2e drugi aparat bgdzie niezbgdny
dopiero za jaki6 czas. Natomiast w Rzeszo-
wie urz4dzenie mogloby zacz4( dziala( na-
wet za miesi4c.

- Mamy pr4lgotowane pomieszczenia i
Swietnych lekarzy. Koronarograf bardzo by
sig przydal, bo w przysztym roku rusza w
szpitalu kardiochirurgia - m6wi Janusz So-
larz, szef rzeszowskiej ,,dw6jki". - Gdyby
sprzgt trafil do nas, skorzystaliby mieszkaircy
calego regionu. W kolejce na zabiegi czeka-
j4 chorzy z calego Podkarpacia.

Do sprauy powr6cimy. s


